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PROTOKÓŁ    Nr  IV/2007 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 2 marca  2007 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana Ligmana  – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1100 ,  zakończono o godz.1300. 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman               - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski        - Zastępca Wójta Gminy 

3. Pan Czesław Świniarski          -  Sekretarz Gminy 

4. Pani Iwona Ćwiek                   - Dyrektor SP GZOZ w Rybnie 

5. Pani Dorota Zielińska             - Kierownik GOPS w Rybnie 

6. Pani Bożena Dobrzyńska        - Prezes Oddziału ZNP w Rybnie 

7. Sołtysi wsi w liczbie               -  20 osób 

8. Publiczność                             -  2 osoby 

 
 

Ad.  pkt 1  
 

Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady    
IV sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz zaproszonych 
gości.   

 Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach bierze udział 15 radnych , co 
stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia prawomocnych obrad 
i podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 
 
 



 2 

Ad. pkt. 2 
 
Porządek obrad IV sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji i  stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad . 
3. Przyjęcie  protokołu  z III  sesji  Rady Gminy Rybno. 
4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Rybno. 
5. Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu Opieki  
    Zdrowotnej w Rybnie z działalności w 2006 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
    w Rybnie w 2006 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
   1)zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok, 
   2)zmiany  uchwały Nr XX/4/05 Rady Gminy Rybno z dnia 10 marca  
      2005 roku w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  
      o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy  
      Rybno, 
   3)ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej  
      kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych  dla  
      potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
      zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie 
      będących nauczycielami, 
  4) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki  
      przyznawania dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za  
      warunki pracy, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny  
      ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektórych innych  
      składników wynagrodzenia, a także szczegółowe zasady przyznawania  
      i wypłacania dodatku mieszkaniowego i podziału funduszu nagród  
      w 2007 roku dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach  
      prowadzonych przez Gminę Rybno, 
 5) odwołania Rady Społecznej  Samodzielnego Publicznego Gminnego 
      Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie, 
 6) wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno w charakterze członków 
     wchodzących w skład  Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
     Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie, 
 7) powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu  
     Opieki  Zdrowotnej w Rybnie, 
 8) zmiana Statutu samorządowej instytucji kultury Gminnej Biblioteki  
      Publicznej w Rybnie, 
 9) powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy Rybno, 
10) zmiany  Statutu Sołectwa Naguszewo, 
11) zmiany Statutu Gminy Rybno, 
12) zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze dla wyboru  
         Rady Gminy Rybno, 
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 13) przyjęcia darowizny, 
 14) przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania, remontu chodników 
       w ciągach dróg powiatowych,  
  15) zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Rybnie, 
  16) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na poszerzenie  
       drogi gminnej Rybno-Prusy. 
  9 .Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad.   
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do 
radnych i Pana Wójta z pytaniem czy ktoś z radnych lub Pan Wójt chciałby 
wnieść zmiany bądź poprawki  do porządku obrad jaki radni otrzymali  
w zawiadomieniach  o  zwołaniu sesji. 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy  zgłosił wniosek o wprowadzenie  
do  porządku obrad  IV sesji   dwóch projektów uchwał jako podpunkt 17 
 w punkcie  7 projekt uchwały w sprawie ustalenia wartości najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb 
opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
pracowników samorządowych zatrudnionych w Gminnym Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Rybnie, 
jako podpunkt 18 projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu zarządzania, 
zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów sportowych i rekreacyjnych. 
Radni uwag ani  dodatkowych  pytań  do wniosku  zgłoszonego przez Pana 
Wójta o włączenie do porządku obrad IV sesji Rady dodatkowo  dwóch  
projektów uchwał nie zgłosili. 
  W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian 
Ligman  poddał pod głosowanie  wniosek Pana Wójta Gminy 
o  wprowadzenie do porządku obrad  IV sesji   projektów uchwał w sprawie: 
17) ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości    
jednego punktu w złotych dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników samorządowych zatrudnionych 
 w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Rybnie, 
18) ustalenia sposobu zarządzania, zasad i trybu korzystania z gminnych 
obiektów sportowych i rekreacyjnych. 
  Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie w obecności 15 radnych  
15 głosami „ za „ przyjęła wniosek o wprowadzenie do  porządku obrad IV sesji  
dwóch projektów uchwał w powyższych  sprawach. 
 
Porządek obrad IV sesji Rady Gminy Rybno po zmianach . 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad . 
3. Przyjęcie  protokołu  z III  sesji  Rady Gminy Rybno. 
4. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Rybno. 
5. Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu Opieki  
    Zdrowotnej w Rybnie z działalności w 2006 roku. 
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6. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
    w Rybnie w 2006 roku. 
7. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
   1)zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok, 
   2)zmiany  uchwały Nr XX/4/05 Rady Gminy Rybno z dnia 10 marca  
      2005 roku w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  
      o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy  
      Rybno, 
   3)ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej  
      kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych  dla  
      potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
      zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie 
      będących nauczycielami, 
  4) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki  
      przyznawania dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za  
      warunki pracy, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny  
      ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektórych innych  
      składników wynagrodzenia, a także szczegółowe zasady przyznawania  
      i wypłacania dodatku mieszkaniowego i podziału funduszu nagród  
      w 2007 roku dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach  
      prowadzonych przez Gminę Rybno, 
 5) odwołania Rady Społecznej  Samodzielnego Publicznego Gminnego 
      Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie, 
 6) wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno w charakterze członków 
     wchodzących w skład  Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
     Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie, 
 7) powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu  
     Opieki  Zdrowotnej w Rybnie, 
 8) zmiana Statutu samorządowej instytucji kultury Gminnej Biblioteki  
      Publicznej w Rybnie, 
 9) powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy Rybno, 
10) zmiany  Statutu Sołectwa Naguszewo, 
11) zmiany Statutu Gminy Rybno, 
12) zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze dla wyboru  
         Rady Gminy Rybno, 
 13) przyjęcia darowizny, 
 14) przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania, remontu chodników 
       w ciągach dróg powiatowych,  
  15) zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Rybnie, 
  16) zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych na poszerzenie  
       drogi gminnej Rybno-Prusy, 
 17) ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego i wartości   
        jednego punktu w złotych dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych   
       stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników samorządowych  
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       zatrudnionych w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Rybnie, 
 18) ustalenia sposobu zarządzania, zasad i trybu korzystania z gminnych  
        obiektów sportowych i rekreacyjnych. 
  8 .Wolne wnioski i zapytania. 
  9. Zamknięcie obrad.   
 
 
Ad.  pkt. 3 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z III sesji Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „ przyjęła 
protokół z III sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad.pkt 4 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie  
z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy ( sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu). 
Radni nie zgłosili uwag ani dodatkowych pytań do przedłożonego przez Pana 
Wójta Gminy sprawozdania z działalności międzysesyjnej. 
 
 
Ad. pkt 5 
 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni na piśmie otrzymali  
obszerne sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie za rok 2006, na sesji jest obecna Pani 
Iwona Ćwiek – Dyrektor Zakładu , w związku z powyższym otwiera dyskusję  
na temat  działalności Zakładu. 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marian Granica, 
powiedział, że Komisja dokonała kontroli w Zakładzie w dniu 28 lutego 
2007roku i nie stwierdziła uchybień. 
W dyskusji  radni i sołtysi zgłaszali pytania dotyczące pracy lekarza pediatry, 
stomatologa,  z  publiczności Pan Jaroszewski Roman  zgłosił uwagę  dotyczącą 
rejestracji pacjentów na godzinę, jego zdaniem poprzedni system sprawdzał się  
lepiej, wskazał na problem jaki jest z dostaniem się do okulisty , powiedział, że 
jest pilna  potrzeba zatrudnienia  okulisty w Ośrodku. 
 Pani Iwona Ćwiek – Dyrektor P GZOZ w Rybnie  wyjaśniła, że problem z 
kolejkami do lekarzy   spowodował szukanie innego rozwiązania, rejestracja na 
godzinę  była  najbardziej  rozsądna formą, teraz pacjenci powinni przestrzegać  
wyznaczonej godziny, mogą zdarzyć się przypadki, że mimo umówionej godziny 
pacjent musi trochę poczekać. 
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Odnośnie lekarza pediatry zostały podjęte rozmowy z obecną Panią  Pediatrą na 
temat   zatrudnienia na cały etat, jeśli nie wyrazi zgody, będą podejmowane 
działania dla  zatrudnienia  innej osoby, nie ma obaw, że nie będzie lekarza 
pediatry w Ośrodku. 
Następnie szczegółowo wyjaśniła  sprawę usług stomatologicznych jakie 
gwarantuje NIZ , pracy stomatologa, leczenia zębów  oraz usuwania  . 
Odnośnie  zatrudnienia okulisty, jest to  porada specjalistyczna i w ramach POZ 
nie ma na to środków, koszt   wyposażenia gabinetu okulistycznego  wynosi 
około 130 tyś. zł  i trzeba zabezpieczyć lokal. Aby ubiegać się o kontrakt okulista  
musiałby być zatrudniony na pełen etat , ale brakuje okulistów i  jest to sprawa 
przyszłościowa. 
 Głos zabrał Pan Edmund  Ligman – Wójt Gminy , stwierdził, że pacjenci 
chwalą sobie system rejestracji na godzinę, jeżeli  wszyscy będą przestrzegać  
godzin wyznaczonych przy rejestracji  problem będzie rozwiązany. Odnośnie 
opieki specjalistycznej , brak jest specjalistów  na rynku, w naszym  Ośrodku 
brakuje nie tylko okulisty, ale także diabetologa . 
Poinformował Radę, że został uruchomiony gabinet logopedy, jest zapisanych 
135 dzieci . 
Więcej uwag i pytań  nie zgłoszono, w związku z czym  Przewodniczący Rady 
Gminy poddał pod głosowanie Rady wniosek o przyjęcie przez Radę Gminy 
informacji z działalności Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej  za rok 2006. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych jednogłośnie  
15 głosami „ za” przyjęła informację z działalności Samodzielnego Publicznego   
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej za 2006 rok. 
Po przyjęciu informacji przez Radę Gminy Przewodniczący Rady Gminy 
zarządził 10 minutową przerwę do godz. 1205. 
Po wznowieniu obrad przez  Przewodniczącego Rady Gminy Rada przystąpiła do 
realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia. 
 
 
Ad. pkt 6  
 
Pan Marian Granica – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  wyjaśnił, że Komisja 
przeprowadziła kontrolę w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Rybnie  
i nie stwierdziła nieprawidłowości. 
Radny pan Edward Wiśniewski podziękował Pani Kierownik GOPS za 
przygotowanie  radnym na piśmie obszernego i czytelnego sprawozdania  
z działalności Ośrodka w 2006 roku.  
Na pytanie radnego Pana Andrzeja Kornackiego  dot. zaliczki alimentacyjnej 
Pani Kierownik GOPS udzieliła szczegółowych wyjaśnień, kto i na jakich 
zasadach może ubiegać się o zaliczkę alimentacyjną. 
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 W związku z brakiem dalszych pytań i uwag przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie Rady wniosek o przyjęcie 
sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej w Rybnie 
w 2006 roku. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym w obecności 15 radnych jednogłośnie  
15 głosami „ za” przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Rybnie  za 2006 rok. 
 
Ad. pkt 7 
 
 
Rada Gminy przystąpiła do podejmowania uchwał. 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok. 
 
 
  W związku z brakiem pytań ze strony radnych  na temat projektu 
uchwały Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt 
uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady  
15 radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „  podjęła 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2007 rok ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
2.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/4/05 Rady Gminy Rybno  
   z dnia 10 marca 2005roku w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania 
   pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na  
   terenie Gminy Rybno. 
 
 
  
 Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Pan Edward Wiśniewski zgłosił uwagę, aby osoby ubiegające się o  
pomoc   socjalną zamiast  przedkładania imiennych faktur lub rachunków 
składały oświadczenia o wykorzystaniu  przyznanej pomocy . 
 Pan Wójt Gminy odpowiedział, że  zgodnie obowiązującymi przepisami  
całkowity lub częściowy zwrot kosztów zakupu  lub usługi  może nastąpić  na 
podstawie przedłożonych imiennych faktur , rachunków lub innych dowodów 
dokumentujących zakup towaru na ucznia. 
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Więcej uwag i pytań radni nie zgłosili, w związku z czym Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Nr XX/4/05 Rady Gminy Rybno z dnia 10 marca 
2005roku w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Rybno. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady  
15 radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „  podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XX/4/05 Rady Gminy Rybno z dnia  
10 marca 2005roku w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Rybno( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego     
    w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych  
    dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
    zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie będących 
    nauczycielami. 
 
 
  Przewodniczący Rady Gminy - Pan  Marian Ligman stwierdził, że 
Komisje Rady pozytywnie bez wnoszenia poprawek zaopiniowały projekt 
uchwały . Zwrócił się z pytaniem czy ktoś  z radnych  chciałby  jeszcze w tej 
sprawie zabrać głos na sesji. 
Radni na sesji nie zgłosili dodatkowych uwag ani pytań do projektu uchwały  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego     
w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych  
dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie będących 
nauczycielami. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady  
15 radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „  podjęła 
uchwałę w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego     
w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w 
złotych dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie 
będących nauczycielami ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 



 9 

3. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia regulamin określającego wysokość oraz  
    szczegółowe warunki  przyznawania dodatków za wysługę lat, 
    motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, sposobu obliczania  
    wynagrodzenia za godziny  ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw  
    oraz niektórych  innych składników wynagrodzenia, a także szczegółowe  
    zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego i  podziału  
    funduszu nagród  w 2007 roku dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
    i placówkach prowadzonych przez Gminę Rybno. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt  regulaminu, nie wnosząc ze swej strony uwag, ani 
poprawek, po czym otworzył dyskusję nad projektem uchwały . 
Głos zabrał Pan Wójt, powiedział, że organ prowadzący corocznie jest 
zobowiązany  do ustalania regulaminu, odbyło się spotkanie z Zarządem ZNP 
w celu uzgodnienia projektu regulaminu, został podpisany protokół uzgodnień, 
nie wszystkie wnioski można było  przyjąć , ze względu na ograniczone środki 
finansowe. 
Następnie zabrała głos Pani Bożena Dobrzyńska – Prezes Oddziału ZNP 
w Rybnie, powiedziała, że organ prowadzący szkołę od 2004 roku wydaje 
corocznie regulamin , przyjęto średni wskaźnik, dość dużo nauczycieli odchodzi 
w tym roku na emerytury, odprawy są wliczone  w średni wskaźnik. 
Pan Wójt Gminy powiedział, że jako organ prowadzący  ponosimy koszty nie 
tylko na wynagrodzenia, ale  musimy stworzyć dobre warunki  nauczania, 
zadaniem gminy  jest dowożenie uczniów, utrzymanie przedszkoli i zerówek , do 
oświaty w 2006 roku jako gmina dołożyliśmy 507.000.- zł, poza środkami jakie 
otrzymujemy na uczniów w subwencji oświatowej, która również ulega 
zmniejszaniu ze względu na coraz mniejszą ilość dzieci. 
Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Pana Piotra Gurgielewicza,  na co  jako 
gmina dokładamy w oświacie Pan Wójt odpowiedział, że na zakup opału, energii, 
utrzymanie obiektów oświatowych, itd. 
Pani Prezes odpowiedziała, że w nawiązaniu do swoje poprzedniej wypowiedzi  , 
że mówiła o płacy, nie kwestionuje poprawy warunków nauczania dzieciom  
i nauczycielom, jako  nauczyciele  nie są do końca usatysfakcjonowani 
wysokością  środków przeznaczonych na dodatki motywacyjne i inne, ale 
rozumiemy potrzeby  w gminie inne aniżeli oświatowe. 

Więcej uwag i pytań radni nie zgłosili, w związku z czym Przewodniczący 
Rady Gminy zamknął  dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie ustalenia regulaminu  określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki  przyznawania dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego 
i za warunki pracy, sposobu obliczania wynagrodzenia za godziny  
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektórych  innych 
składników  wynagrodzenia, a także szczegółowe zasady przyznawania i 
wypłacania dodatku mieszkaniowego i  podziału   funduszu  nagród  w 2007 roku 



 10 

dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych  przez 
Gminę Rybno . 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady  
15 radnych w obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za „  podjęła   
uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu  określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki  przyznawania dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, sposobu obliczania 
wynagrodzenia za godziny  ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 
oraz niektórych  innych  składników wynagrodzenia, a także szczegółowe 
zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego  
i  podziału   funduszu  nagród  w 2007 roku dla nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach i placówkach prowadzonych  przez Gminę Rybno ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie odwołania Rady Społecznej Samodzielnego 
    Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
  
  
W związku z brakiem pytań  do projektu uchwały ze strony radnych na sesji 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały  
w sprawie odwołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie  odwołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Gminnego zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik 
do protokołu). 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie wyłonienia przedstawicieli Gminy Rybno  
    w charakterze członków wchodzących  w skład Rady Społecznej  
    Samodzielnego Publicznego Gminnego zakładu opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
 
 
 Z sali radni zgłosili następujące kandydatury jako przedstawicieli  Gminy Rybno 
w charakterze członków wchodzących w skład Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Gminnego zakładu Opieki Społecznej w Rybnie: 
Radny Pan Piotr Kamiński zgłosił kandydaturę Pana Edwarda Wiśniewskiego. 
Przewodniczący Rady Gminy zgłosił  kandydaturę Pana Mariana Granicy. 
Radny Pan Zalewski Józef  zgłosił kandydaturę Pani Marzanny Borkowskiej. 
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Więcej kandydatur nie zgłoszono, wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę 
na kandydowanie na przedstawicieli Gminy Rybno w charakterze członków 
wchodzących  w skład Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
 Przewodniczący Rady Gminy zamknął listę zgłaszanych kandydatur           
i poddał pod głosowanie Rady Projekt uchwały w sprawie wyłonienia 
przedstawicieli Gminy Rybno w charakterze członków wchodzących  w skład 
Rady Społecznej  Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie  wyłonienia przedstawicieli  Gminy Rybno 
Samodzielnego charakterze członków wchodzących  w  skład Rady 
Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Rybnie ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego  
    Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  Radzie Gminy pismo  Pana 
Wojewody, w którym Pan Wojewoda wyznaczył jako swojego przedstawiciela 
w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Rybnie Pana Stanisława Wiśniewskiego zam. Hartowiec. 
z Urzędu  jako Przewodniczący Rady Społecznej wchodzi Pan Wójt . 
Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały, w związku 
z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt 
uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie  powołania   Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
7. Projekt  uchwały w sprawie zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury  
    Gminnej Biblioteki Publicznej w Rybnie. 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w związku ze zmianą lokalu Gminnej 
Biblioteki Publicznej  zmianie uległa siedziba  i adres biblioteki zachodzi 
potrzeba  zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Rybnie. 
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Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały, w związku 
z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt 
uchwały w sprawie zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Rybnie. 
          Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie  zmiany Statutu Samorządowej Instytucji Kultury  
Gminnej Biblioteki Publicznej w Rybnie (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
8. Projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy Rybno. 
 
 
 W związku z brakiem pytań  do projektu uchwały ze strony radnych na 
sesji,  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt 
uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy Rybno. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy Rybno 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) . 
 
 
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Naguszewo. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że w skład  sołectwa  Naguszewo wchodzą 
dwie wsie  Naguszewo i Groszki , na zebraniu  wyborczym mieszkańców wsi   
mieszkańcy zgłosili wniosek  o zmianę nazwy sołectwa na Sołectwo Naguszewo-
Groszki, w związku ze zgłoszonym wnioskiem został przygotowany projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Komisje Rady Gminy pozytywnie 
zaopiniowały  projekt uchwały , po czym otworzył dyskusje nad projektem 
uchwały. 
Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały, w związku 
z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt 
uchwały w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Naguszewo. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany Statutu Sołectwa Naguszewo (uchwała stanowi 
załącznik do protokołu) . 
Po podjęciu uchwały przez Radę Gminy Przewodniczący Rady Gminy zarządził 
10 minutową przerwę do godz. 1300. 
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Po wznowieniu obrad przez  Przewodniczącego Rady Gminy Rada przystąpiła do 
realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia. 
 
 
10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Rybno. 
 
  

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały,  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady 
projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu  Gminy Rybno. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany Statutu Gminy Rybno (uchwała stanowi załącznik 
do protokołu) . 
 
 
11. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na  
      okręgi wyborcze dla wyboru Rady Gminy Rybno. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że na terenie gminy Rybno jest utworzonych  
7 stałych obwodów głosowania, po jednym obwodzie w każdym okręgu 
wyborczym, z tym ,że numery okręgów są inne aniżeli nr obwodów głosowania. 
Ta uchwała doprowadzi do tych samych numerów okręgów wyborczych 
 i obwodów głosowania, co będzie ułatwiało pracę, w przeprowadzeniu kolejnych 
wyborów. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały,  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi 
wyborcze dla wyboru Rady Gminy Rybno. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi 
wyborcze dla wyboru Rady Gminy Rybno (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu) . 
 
 
12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia darowizny. 
 
 

 Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu 
uchwały, w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie Rady projekt uchwały w sprawie  przyjęcia darowizny.  
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 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   

15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie przyjęcia darowizny (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
13. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania 
      remontu chodników w ciągach dróg powiatowych. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że jest to kontynuacja  modernizacji  chodników 
w ciągach dróg powiatowych w miejscowości Tuczki oraz budowa zatoki 
autobusowej we wsi Prusy. Był składany wniosek  na modernizację chodników 
przy drogach wojewódzkich, ale jeszcze nie mamy odpowiedzi w tej sprawie. 

  Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu 
uchwały, w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie Rady projekt uchwały w sprawie  przyjęcia do realizacji w drodze 
współdziałania remontu chodników w ciągach dróg powiatowych.  

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji w drodze współdziałania remontu 
chodników w ciągach dróg powiatowych (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu ). 
 
 
14. Projekt uchwały w sprawie  zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji 
      w Rybnie. 
 
 Przewodniczący rady Gminy  powiedział, że Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały proponowane zmiany, nie wniosły  uwag ani poprawek. 
Następnie otworzył dyskusję na proponowanymi zmianami w Statucie. 
Zapytał, czy,  drużyny  korzystające z Sali mogą być zwolnione z opłat. 
 Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że Pan Wójt  w uzgodnieniu z 
Kierownikiem OSiR zarządzeniem określi odpłatność za korzystanie z hali 
sportowej, może wziąć pod uwagę  fakt, że  są jeszcze drużyny. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że dla młodzieży za korzystanie z Sali nie będą 
duże opłaty, są przypadli, że ktoś przychodzi i wynajmuje całą salę , skorzystanie 
jednorazowe z sali może być, ale też ponosimy koszty za korzystanie. 
Przewodniczący Rady Gminy w dalszej swojej wypowiedzi nawiązał , do  
sytuacji, gdy młodzież  przebywająca poza terenem gminy wraca  pod koniec 
tygodnia i chciałaby poćwiczyć , czy pograć na sali w piątek lub sobotę, ale stali 
bywalcy okupują ją cały czas .  
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Należałoby tą sytuację unormować aby młodzież, która wraca  pod koniec 
tygodnia  do rodzinnych domów mogła z tej hali skorzystać, zwraca się z prośbą 
do Wójta Karbowskiego członka Rady Sportu o zainteresowanie się sprawą. 
 Pan Mirosław Karbowski  Zastępca Wójta Gminy przedstawił zadania 
Rady Sportu i wyjaśnił, że w Gminie taka Rada została powołania w jej skład 
wchodzi oprócz niego  Kierownik OSiR Pan Andrzej Wiergowski i Pan Marcin 
Góralski, który obecnie przebywa poza granicami kraju. Sprawę korzystania 
z  hali należałoby uzgodnić  wspólnie z zainteresowanymi osobami, panem 
Wójtem, Przewodniczącym rady Gminy i Kierownikiem OSiR. 
Radny pan Andrzej Kornacki proponował uzupełnić skład Rady Sportu  
i uregulowanie  zasad korzystania z hali. 
Więcej uwag i pytań radni nie zgłosili , w związku z czym Przewodniczący  
Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził glosowanie na projektem uchwały  
w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i rekreacji w Rybnie.   

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i rekreacji w Rybnie 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
16. Projekt uchwały w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  
      na poszerzenie drogi gminnej Rybno-Prusy. 
 
 
 Radni nie zgłosili dodatkowych pytań ani uwag do projektu uchwały,  
w związku z czym  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady 
projekt uchwały w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  na 
poszerzenie drogi gminnej Rybno-Prusy. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie zezwolenia na nabycie gruntów przeznaczonych  
na poszerzenie drogi gminnej Rybno-Prusy (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu) . 
 
 
 
17. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 
      zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb opracowania  
      tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników 
      samorządowych zatrudnionych w Gminnym  Ośrodku Pomocy Społecznej  
      w Rybnie. 
 
 
 



 16 

 W związku z brakiem pytań  do projektu uchwały ze strony radnych na 
sesji,  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt 
uchwały  w sprawie  ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb opracowania  
tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników 
samorządowych zatrudnionych w Gminnym  Ośrodku Pomocy Społecznej  
w Rybnie. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie  ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia 
zasadniczego i wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb opracowania  
tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników 
samorządowych zatrudnionych (uchwała stanowi załącznik do protokołu) . 
 
 
 
18. Projekt uchwały w sprawie  ustalenia sposobu zarządzania, zasad i trybu  
     korzystania z gminnych obiektów sportowych i rekreacyjnych. 
 
  
 Przewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił, że Komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały ,  zwrócił się do radnych z pytaniem czy ktoś  
chciałby w sprawie projektu uchwały zabrać głos na sesji. 
W związku z brakiem pytań  do projektu uchwały ze strony radnych na sesji,  
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady projekt uchwały   
w sprawie  ustalenia sposobu zarządzania, zasad i trybu  korzystania z gminnych 
obiektów sportowych i rekreacyjnych. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym  na ustawowy  skład Rady   
15 radnych  w  obecności 15 radnych jednogłośnie 15 głosami „ za” podjęła 
uchwałę w sprawie ustalenia sposobu zarządzania, zasad i trybu  
korzystania z gminnych obiektów sportowych i rekreacyjnych( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
  
Ad. pkt 7 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 Pan Bogdan Kopański – sołtys wsi Hartowiec podziękował Panu Wójtowi  
i radnemu Panu Zbigniewowi Wierzbowskiemu za podejmowane skuteczne 
działanie, dla przywrócenia kursowania pociągów na trasie  Działdowo-Iława. 
Pani Teresa Świniarska – sołtys wsi Rumian   poruszyła sprawę   drogi 
prowadzącej od drogi asfaltowej w kierunku świetlicy wiejskiej, jest w bardzo 
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złym stanie na zebraniu zgłoszono wniosek o położenie asfaltu na tej drodze, 
otrzymała odpowiedź, że asfalt może być położony na tej drodze po 
przeprowadzeniu kanalizacji. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że na zebraniu informował mieszkańców, że 
jest to droga wewnętrzna , w pierwszej kolejności  trzeba zabezpieczyć środki na 
potrzeby oświatowe – wymiana okien w SP, ponadto nie jest to pora by 
naprawiać drogę żwirową, przewiduje się kanalizację w Rumianie w dużej 
mierze kiedy to nastąpi zależy od samych mieszkańców, do tej pory tylko ścieki  
są dowożone z  dwóch gospodarstw i placówki oświatowej, a gdy będą warunki 
pogodowe droga zostanie nawieziona i wyrównana. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jeżeli jest planowana 
kanalizacja w Rumianie to nieuzasadnionym byłoby położenie wcześniej asfaltu. 
 Pani Danuta Lubańska – sołtys wsi Gralewo Stacja podziękowała Panu 
Wójtowi za urządzenie i wyposażenie świetlicy z której młodzież chętnie 
korzysta, prosiłaby w miarę możliwości jeszcze o doposażenie świetlicy o stoły, 
ławki i materac. 
Zgłosiła potrzebę naprawienia hydrantu we wsi, z którego cieknie woda. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  powiedział, ze korzystając z obecności sołtysów 
chciałby im złożyć gratulacje z okazji wyboru ich do pełnienia tej funkcji oraz 
zwrócić im uwagę na segregację odpadów. Zwrócił się  do sołtysów z prośbą, aby 
przekazali swoim mieszkańcom, aby do pojemników ustawionych w 
miejscowościach  składowali odpady zgodnie z przeznaczeniem danego kosza. 
Przy aptece w Rybnie będzie ustawiony kosz na przeterminowane leki. 
Wywiązała się dyskusja na temat  odbioru odpadów  z koszy, wrzucania do koszy 
na segregowane odpady odpadów komunalnych, zabezpieczenia koszy we 
wszystkich miejscowościach na segregowane odpady, pozyskiwania środków 
unijnych na  nowe programy  gospodarki odpadami, wysokości opłat 
członkowskich przynależności do Ekologicznego Związku Gmin  
„ Działdowszczyzna.”Radni proponowali, by Związek „ Działdowszczyzna „ 
przejął zbiórkę odpadów komunalnych  w miejsce Przedsiębiorstwa Usług 
Komunalnych z Ostródy. 
Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że opłata z tytułu członkostwa w Związku wynosi   
19 tyś . zł jest ona uzależniona od ilości mieszkańców. 
Odnośnie przejęcia zbiórki odpadów komunalnych przez Związek gmina by 
musiała wykupić kolejny program, którego koszt  wynosi około 200 tyś. zł , 
dlatego jako gmina pozostajemy przy  odbiorze odpadów komunalnych przez 
PUK Ostróda. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę na fakt, że segregacja odpadów nic 
nie kosztuje  mieszkańców, ale trzeba  solidnie podejść do segregacji, nowe linie 
do zbiórki odpadów są bardzo kosztowne, aby Związek  mógł ubiegać się o 
środki unijne musi obsługiwać ponad 150 tyś. mieszkańców. 
Głos zabrała Pani Bożena Dobrzyńska – Prezes ZNP w swojej wypowiedzi 
nawiązała do sprawy nadania imienia Szkole Podstawowej w Rybnie.  
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Wyjaśniła, że organ prowadzący   nadaje imię szkole,  wniosek został złożony  
w dniu  2 stycznia 2007 roku , jest to  długa procedura , która trwała blisko dwa 
lata,  zostały  zachowane wszystkie procedury,  projekt został pozytywnie 
zaopiniowany przez kapitułę , określono  przybliżony termin  uroczystości 
nadania imienia szkole ,  dlaczego na obecną sesję nie został wprowadzony 
projekt uchwały o nadaniu imienia szkole. 
Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że do Prezydium Rady nie wpłynął 
wniosek  o podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia szkole. 
 Pan Wójt Gminy  wyjaśnił, że nadanie imienia Szkole jest to poważna 
sprawa , a miał sygnały od osób pracujących w Zespole, że nie  wiedziały   jakie 
imię będzie miała szkoła, trzeba sprawdzić, czy  procedura została zachowana 
i taki projekt może być przedłożony  na następną sesję planowaną  w m-cu 
kwietniu.  
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że  Rada Gminy jeż 3 krotnie  
nadawała szkołom imienia , uchwała Rady Gminy o nadaniu imienia powinna 
aktem początkowym , natomiast w przypadku SP w Rybnie okazuje się, że jest 
zaplanowany termin uroczystości  , planuje się zakończenie procedury  , a nie ma 
jeszcze podjętej uchwały. Dodał, że nie mówi tych słów pod adresem Pani Prezes  
Oddziału ZNP, jest to sprawa Pani Dyrektor i Zespołu. 
 Pani Bożena Dobrzyńska  odpowiedziała , że Pani Dyrektor  i  Zastępca 
Pan Rogowski nie mogli wziąć udziału w sesji z powodu wyjazdu  na naradę  
dyrektorów  do Nidzicy. 
 Jako szkoła  występując o nadanie szkole imienia  Kawalerów  Orderu Uśmiechu  
musieliśmy wystąpić o zgodę do Międzynarodowej  Kapituły Orderu Uśmiechu , 
wcześniej nie mogliśmy  wystąpić z wnioskiem do Rady Gminy. 
Międzynarodowa Kapituła Orderu Uśmiechu  po sprawdzeniu osiągnięć szkoły 
wyraziła zgodę o nadanie naszej szkole imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu, 
biorąc pod uwagę fakt , że Międzynarodowa Kapituła  zbiera się co pewien czas 
chcąc ją zaprosić na uroczystość nadania imienia musieliśmy podać przybliżony 
termin  uroczystości . 
Do Rady Gminy złożyliśmy wniosek 2 stycznia 2007 roku , mamy potwierdzone 
przyjęcie , w jakim terminie powinny być złożony wniosek o podjęcie uchwały, 
aby mógł być włączony do porządku obrad sesji. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jeżeli Kapituła wyraża zgodę 
na wykorzystanie  imienia  dla szkoły, to zgadza się bezterminowo i  nie 
wyznacza terminu nadania imienia. Nie ma aktu początkowego , a jest mowa  
o dniu w którym ma być nadanie imienia. 
Uroczystość się odbędzie , kiedy cała procedura  się zakończy jak to miało miejsc 
w tych trzech przypadkach. 
 Radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, ze nie należy dalej roztrząsać  
sprawy dotyczącej nadaniu imienia Szkole Podstawowej w Rybnie, w Hartowcu 
nadanie imienia szkołom było dwa razy, szkole podstawowej i niepublicznemu 
gimnazjum, najważniejszy jest efekt końcowy, Zespół z Rybna powinien spotkać 
się z Panem Wójtem , wyjaśnić niejasności i Szkoła powinna mieć nadane imię. 
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Pan Roman Jaroszewski   z publiczności po udzieleniu mu głosu przez 
Przewodniczącego Rady  zapytał  dlaczego na sesji nie ma  Przewodniczącego 
Rady Rodziców, dlaczego nie zainteresował się sprawą . 
Zgłosił  wniosek o przesunięcie   o jedną godzinę  czasu oświetlenia ulicznego 
jest już  widno, a lampy się palą, należałoby częściej kontrolować  czas w którym 
się powinny palić lampy uliczne. 
Pan Wiceprzewodniczący Rady Gminy  wyjaśnił, że był Przewodniczącym Rady 
Rodziców, ktoś go zastąpił ,  nie zostały załatwione sprawy w Banku w swoim 
czasie , rodzice nie mieli wpływu na   wybieranie patrona szkoły, byli zdziwieni  
wyborem takiego imienia, stąd mogą być uwagi czy procedury zostały 
zachowane .  
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że  na bieżąco są zgłaszane  wnioski  
o przesunięcie godzin oświetlenia ulicznego, mimo ,że o godz. 6 rano jest już 
szaro, ale ze względu na dzieci  idące do autobusu  godziny  są przesunięte  na 
późniejsze. 
Pani Bożena Dobrzyńska – Prezes ZNP  odpowiedziała,  że Przewodniczącą 
Rady Rodziców w Szkole Podstawowej w Rybnie  jest Pani Marzena Węgier, 
odnośnie procedur w sprawie nadania imienia szkole zostały one zachowane, czy 
ktoś był pozbawiony możliwości  wypowiedzenia się  na temat  wyboru imienia 
dla szkoły.  
Z tego co wie nie było spotkania Zespołów  z Wójtem w szkołach, które  
wybierały patrona dla swojej szkoły. 
 Pan Wójt Gminy powiedział, że będą konsultacje społeczne, czy jest to 
faktyczny wybór, gdyż jeden z rodziców był zdziwiony , że  zostało wybrane 
takie imię dla szkoły. 
Więcej  pytań i uwag radni w tym punkcie nie zgłosili. 
 
 
 
Ad.pkt 8   
 
 Po wyczerpaniu porządku  obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Marian 
Ligman podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział i zamknął obrady  
IV sesji Rady Gminy Rybno. 
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